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PROTOKÓŁ nr XXXIV/2013  
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytej w dniu 27 marca 2013 r. w godz. 1000 – 1230  

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 
 
 

Obradom przewodniczył Andrzej Chuchnowski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
23 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  

 
Radni obecni: 
1. Andrzej P. Chuchnowski, 
2. Agnieszka Barszczewska, 
3. Zbigniew R. De-Mezer,  
4. Grzegorz Gorlo, 
5. Dorota A. Jabłońska,  
6. Adam Kacprzyk,  
7. Józef D. Kimera,  
8. Zdzisław Koncewicz,  
9. Janusz A. Krzesicki, 

10. Stanisław Kulikowski, 
11. Włodzimierz Marczewski, 
12. Adam Ołowniuk,  
13. Krzysztof Ołowniuk,  
14. Leszek Perkowski, 
15. Zdzisław Przełomiec,  
16. Anna Ruszewska, 
17. Agnieszka Rzatkowska,  
18. Stanisław Sieczkowski,  
19. Jadwiga M. Szczypiń,  
20. Sławomir J. Szeszko, 
21. BoŜena Topczyłko,   
22. Andrzej Turowski,  
23. Tadeusz F. Zamaro.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 
W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta, Skarbnik, naczelnicy niektórych wydziałów 
Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straŜy, prezesi i dyrektorzy niektórych 
jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy.  
Listy obecności stanowią kolejno załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 1  
Otwarcie obrad.  
 

Andrzej Chuchnowski otwierając XXXIV obrady Rady Miejskiej powitał Czesława 
Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Zastępców Prezydenta – Marka Buczyńskiego  
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i Łukasza Kurzynę, Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta i Adama Karczewskiego – 
Sekretarza Miasta oraz wszystkich obecnych na sesji.  
 
 
Ad pkt. 2  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ porządek radni otrzymali wraz z zawiadomieniem  
o zwołaniu sesji. Zwrócił się z zapytaniem, czy radni mają uwagi lub wnioski do porządku 
obrad.  
 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego został przyjęty następujący porządek 
obrad:  
 

1. Otwarcie obrad 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów nr XXXII/2013 z dnia 27 lutego 2013 r. oraz nr XXXIII/2013  
z dnia 7 marca 2013 r. sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od dnia 27 lutego 2013 r. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie miasta Suwałk. 

7. Sprawozdanie z realizacji zadań Inspekcji Weterynaryjnej na terenie miasta Suwałki  
i powiatu suwalskiego w roku 2012. 

8. Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach  
oraz informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego za 2012 rok.   

9. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach za 2012 rok. 

10. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach  
za rok 2012 oraz przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2013. 

11. Informacja z konsultacji społecznych Programu „Rodzina CZTERY PLUS”. 

12. Sprawozdanie Miejskiego Rzecznika Konsumentów w Suwałkach z działalności za okres  
od 1 stycznia do 31 grudnia 2012 r. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki 
realizowanych w roku 2013 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk ograniczonego 
ulicami: T. Kościuszki, A. Mickiewicza i rzeką Czarną Hańczą. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyodrębnienia funduszu sołeckiego. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na przedłuŜenie uŜytkowania 
wieczystego. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków  
i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki. 
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18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Wiesława K. na działalność 
Prezydenta Miasta Suwałk i dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2013 rok. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2013-2030. 

21. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

22. Wnioski i oświadczenia radnych. 

23. Zamknięcie obrad. 

 

Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołów nr XXXII/2013 z dnia 27 lutego 2013 r. oraz nr XXXIII/2013  
z dnia 7 marca 2013 r. sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu Miasta Suwałk 
protokoły XXXII i XXXIII obrad zostały sporządzone i wyłoŜone do wglądu radnym  
w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia  
do protokołów nie później niŜ w dniu poprzedzającym sesję Rady, na której następuje 
przyjęcie protokołu, czyli w dniu 26 marca 2013 r. W wymienionym terminie do treści 
protokołów radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec czego protokoły nr XXXII/2013 
oraz XXXIII/2013 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach zostały przyjęte. 
 
 
Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od dnia 27 lutego 2013 r.  
- stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
 Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o pracy Prezydenta Miasta 
Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 27 lutego 2013 r. została przyjęta.  
 

 
Ad pkt. 5  
Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Adam Kacprzyk w imieniu mieszkańców ul. SzwoleŜerów zapytał o moŜliwości usunięcia 
uciąŜliwości powodowanej spływem na posesje wód opadowych z ul. Wojska Polskiego.  
 Zwrócił się równieŜ z zapytaniem dotyczącym funkcjonowania słuŜby zdrowia  
w Suwałkach: 

− jakie jest zabezpieczenie lekarzy specjalistów w świetle podpisanych umów, 
czy wydział spraw społecznych robi analizy pod względem zapotrzebowania na 
oddziały w szpitalu, 

− dlaczego są tak olbrzymie kolejki do lekarzy specjalistów i na zabiegi rehabilitacyjne. 
 Zaproponował, aby zaprosić dyrektora Wojewódzkiego Szpitala w Suwałkach na sesję  
w celu uzyskania informacji o obecnej sytuacji w szpitalu.  
 
Anna Ruszewska zapytała, czy jest moŜliwość wykonania windy dla niepełnosprawnych  
w przychodni przy ul. Putry, będącej w zasobach komunalnych Miasta. 
 Czy w najbliŜszym czasie planuje się nadanie nazw ulicom i rondom? Zaproponowała 
konsultacje społeczne w tej sprawie. 
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 Zapytała o tekst jednolity Statutu Miasta, który winien być w BIP na stronie 
internetowej naszego miasta. 
 
Dorota Jabłońska w imieniu rodziców niepublicznej szkoły przy ul. Młynarskiego zwróciła 
się z prośbą o wyznaczenie w okolicach szkoły miejsc parkingowych. 
 Zapytała teŜ, jaka jest szansa na budowę boiska przy Zespole Szkół nr 2? 
 W imieniu mieszkańców ul. Szwajcaria zwróciła się z prośbą o ustawienie pojemnika  
na śmieci wielkogabarytowe.  
 W imieniu pana Romotowskiego zwróciła się z prośbą o ogrodzenie terenu  
za garaŜami usytuowanymi za Plazą, poniewaŜ gromadzi się tam młodzieŜ i niewłaściwie 
zachowuje się. 
 
Zbigniew De-Mezer zapytał, na jakim etapie jest Miasto w związku ze zmianą oświetlenia  
na energooszczędne? 

 
Józef Kimera zapytał, czy jest moŜliwość rozwiązania umowy ze spółką komunalną poprzez 
zakończenie dokonywania opłat za wywóz odpadów. Taki fakt dopuszcza umowa,  
a stanowiłoby to udogodnienie dla mieszkańców. 
 Zapytał o wyniki funkcjonowania systemu mobilnego w autobusach miejskich, jak 
równieŜ o koszty funkcjonowania tego systemu. Zaproponował, aby moŜliwość opłacania za 
przejazdy mieli teŜ podróŜni mający dostęp do bezpłatnego internetu. 
 
Andrzej Turowski  zapytał, iloma miejscami dysponują miejskie przedszkola i Ŝłobki?  
Czy w tej kwestii zabezpieczone zostaną potrzeby mieszkańców? Zapytał równieŜ  
o termomodernizację Przedszkola nr 10 przy ul. Młynarskiego. 
 
Ad pkt. 6  
Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie miasta Suwałk 
- stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe Informacja… była przedmiotem posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 18 marca 2013 r. Członkowie Komisji 
nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału.  
 
 Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o stanie bezpieczeństwa 
sanitarnego na terenie miasta Suwałk została przyjęta.  
 
Ad pkt. 7  
Sprawozdanie z realizacji zadań Inspekcji Weterynaryjnej na terenie miasta Suwałki  
i powiatu suwalskiego w roku 2012 
- stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe Sprawozdanie… było przedmiotem posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 18 marca 2013 r. Członkowie Komisji  
nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału.  
 

 Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Sprawozdanie z realizacji zadań Inspekcji 
Weterynaryjnej na terenie miasta Suwałki i powiatu suwalskiego w roku 2012 zostało 
przyj ęta.  
 
Ad pkt. 8  
Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach  
oraz informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego za 2012 rok 
- stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe z Rocznym sprawozdaniem… zapoznała się 
Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa na posiedzeniu w dniu 18 marca br. 
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału.  
 
 Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Roczne sprawozdanie z działalności 
Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach oraz informacja o stanie bezpieczeństwa 
 i porządku publicznego za 2012 r. zostało przyjęte.  
 
 
Ad pkt. 9  
Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania 
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach za 2012 rok 
- stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe Sprawozdanie… było przedmiotem posiedzeń 
Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 18 marca br. oraz Komisji Finansowo-
BudŜetowej w dniu 21 marca br. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego 
materiału. 
 
 Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Sprawozdanie z realizacji Miejskiego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania 
Narkomanii i Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w Suwałkach za 2012 rok zostało 
przyj ęte.  
 
 
Ad pkt. 10  
Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach  
za rok 2012 oraz przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2013 
- stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe Sprawozdanie… było przedmiotem posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 18 marca br. Członkowie Komisji  
nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału. 
 
 Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Sprawozdanie z działalności Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach za rok 2012 oraz przedstawienie potrzeb  
w zakresie pomocy społecznej na 2013 r. zostało przyjęte.  
 
 
Ad pkt. 11  
Informacja z konsultacji społecznych Programu „Rodzina CZTERY PLUS” 
- stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe Informacja… była przedmiotem posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 18 marca br. Członkowie Komisji nie 
wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału. 
 
 Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja z konsultacji społecznych 
Programu „Rodzina CZTERY PLUS” została przyjęta.  
 
 
Ad pkt. 12 
Sprawozdanie Miejskiego Rzecznika Konsumentów w Suwałkach z działalności za okres  
od 1 stycznia do 31 grudnia 2012 r.  
- stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe Sprawozdanie… było przedmiotem posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 18 marca br. Radni nie wnieśli uwag 
do przedłoŜonego materiału. 
 
 Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Sprawozdanie Miejskiego Rzecznika 
Konsumentów w Suwałkach z działalności za okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2012 r. 
zostało przyjęte.  
 
 
Ad pkt. 13 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki 
realizowanych w roku 2013 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

− za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXXIV/360/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 27 marca 2013 r. 

w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2013 za środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
- stanowi załącznik nr 17 do protokołu 
 
 
Ad pkt. 14 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk ograniczonego 
ulicami: T. Ko ściuszki, A. Mickiewicza i rzeką Czarną Hańczą. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 
- stanowi załącznik nr 19 do protokołu 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

− za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXXIV/361/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 27 marca 2013 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Suwałk ograniczonego ulicami: T. Kościuszki, A. Mickiewicza  
i rzeką Czarną Hańczą 
- stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 15 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyodrębnienia funduszu sołeckiego. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
- stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Zdzisław Wasilewski Sołtys sołectwa Dubowo I poprosił o informację na piśmie 
przedstawiające zasady i terminy wnioskowania o fundusz sołecki. 

Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXIV/362/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 marca 2013 r. 
w sprawie wyodrębnienia funduszu sołeckiego 
- stanowi załącznik nr 23 do protokołu 
 
 
Ad pkt. 16 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na przedłuŜenie 
uŜytkowania wieczystego. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 
- stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 



8 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 23 radnych,  
− przeciw        – 0,  
− wstrzymało się     – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXIV/363/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 marca 2013 r. 
w sprawie wyraŜenia zgody na przedłuŜenie uŜytkowania wieczystego 
- stanowi załącznik nr 26 do protokołu 
 
 
Ad pkt. 17 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 
 i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki. 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 
- stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
- stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXIV/364/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 marca 2013 r. 
w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty  
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i objętych ochroną  
na terenie Miasta Suwałki 
- stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 18 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Wiesława K.  
na działalność Prezydenta Miasta Suwałk i dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni. 
 
Zbigniew De-Mezer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej. 
– stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXIV/365/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 marca 2013 r. 
w sprawie rozpatrzenia skargi Wiesława K. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk  
i dyrektora Zarz ądu Dróg i Zieleni. 
- stanowi załącznik nr 32 do protokołu 
 
 
Ad pkt. 19 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2013 r. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawką 
– stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
- stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXIV/366/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 marca 2013 r. 
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2013 r. 
- stanowi załącznik nr 35 do protokołu 
 
 
Ad pkt. 20  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2013-2030. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawką 
– stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
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Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXXIV/367/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 27 marca 2013 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2013-2030. 
- stanowi załącznik nr 38 do protokołu 
 
 
Ad pkt. 21  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
 
Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi na zapytania radnych: 
 
Adamowi Kacprzykowi – w sprawie ul. SzwoleŜerów – wyjaśnił, Ŝe przyczyną zalewania 
nieruchomości wodami opadowymi moŜe być wykonane na drodze podłoŜe asfaltowe  
i obniŜone zjazdy do posesji. Prezydent zapowiedział rozpoznanie problemu i w miarę 
moŜliwości usunięcie uciąŜliwości zgłaszanej przez mieszkańców.  

W kwestii opieki medycznej poinformował, Ŝe problem zabezpieczenia lekarzy 
specjalistów jest w całym kraju. Wyczerpany np. juŜ we wrześniu limit usług 
zakontraktowanych w Narodowym Funduszu Ochrony Zdrowia powoduje brak opieki  
w pozostałej części roku. Prezydent zapowiedział, Ŝe wystąpi do dyrektora Szpitala 
Wojewódzkiego w Suwałkach pana Adama Szałandy i dyrektora Podlaskiego Oddziału 
Wojewódzkiego NFOZ w Białymstoku pana Jacka Roledera o szczegółową informację  
na temat tego, jak w roku bieŜącym wygląda sprawa zabezpieczenia opieki medycznej  
w Suwałkach.  

Prezydent przypomniał o podejmowanych interwencjach w sprawie niedostatecznej 
opieki medycznej w poradni ortopedyczno-urazowej, w zakresie chirurgii dziecięcej, 
rehabilitacji i stomatologii oraz o tym, Ŝe Miasto wspiera działalność szpitala w formie 
darowizn czy umorzeń.  
 
Annie Ruszewskiej – w kwestii likwidacji barier architektonicznych w poradniach przy  
ul. Putry i Waryńskiego – poinformował, Ŝe Miasto złoŜyło wniosek do PFRON ale niestety  
z uwagi na to, Ŝe był złoŜony przez właściciela obiektu, a nie podmiot medyczny, nie został 
zakwalifikowany. Miasto posiada dokumentację na zakup i montaŜ wind, jest to koszt  
ok. 180 tys. zł kaŜda. Podmioty wynajmujące nie posiadają środków na wkład własny, który 
wynosi ok. 60%. Prezydent rozumiejąc problem zapowiedział przyjęcie zadania do realizacji 
przez Miasto. 

Odnośnie nazewnictwa obiektów w mieście zapowiedział, Ŝe jeŜeli nie będzie 
inicjatyw ze strony radnych, mieszkańców, co przewiduje statut, przedłoŜy radnym  
do akceptacji własne inicjatywy i propozycje wypracowane w urzędzie. 

 
Annie Jabłońskiej – wyjaśnił, Ŝe problem parkingów przed wskazanym obiektem 
oświatowym winien rozwiązać inwestor. Winien przewidzieć i taką potrzebę rodziców  
i pracowników szkoły. Ulica Młynarskiego była typową ul. osiedlową do czasu, kiedy 
spółdzielnia zrzekła się tych praw. Obecnie prowadzone są rozmowy ze spółdzielnią  
w kwestii zagospodarowania tej ulicy, jak równieŜ rozmowy w kwestii podziału obowiązków, 
równieŜ finansowych. Miasto przejęło na siebie przebudowę ulicy natomiast spółdzielnia ma 
zająć się parkingami, równieŜ przed szkołą. Koszt całej inwestycji to ok. 3 mln zł. 
Przebudowa drogi to ponad 2 mln zł. Prezydent uwaŜa, Ŝe spółdzielnia powinna równieŜ 
partycypować w kosztach przejawiając tym samym zainteresowanie warunkami Ŝycia swoich 
mieszkańców.  

Niestety nie ma wielkich szans na budowę boiska przy Zespole Szkół nr 2. Prezydent 
wskazał na duŜe potrzeby w zakresie infrastruktury sportowej. ZłoŜony został wniosek  
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o środki na przebudowę stadionu LA, który pochłonie blisko 9 mln zł.. W przygotowaniu są 
wnioski na budowę kompleksu boisk przy Zespole Szkół nr 9, boisko przy Szkole 
Podstawowej nr 4 i nr 6. Wygląda na to, Ŝe nie ma większych szans na pozyskanie środków  
z zewnątrz z uwagi na to, Ŝe Ministerstwo Sportu nie dysponuje pieniędzmi nawet na „orliki”. 
Samorządy muszą tego typu inwestycje finansować z własnych budŜetów.  

Odpady przy ul. Szwajcaria odbierane są zgodnie z harmonogramem, a podczas 
wiosennych porządków wystawiony zostanie równieŜ pojemnik na odpady 
wielkogabarytowe.  

Zdaniem Prezydenta zagrodzenie terenu za „Plazą” nie rozwiąŜe problemu złego 
zachowania młodzieŜy. Doraźnie oczywiście „blokada” w postaci ogrodzenia będzie 
wykonana.  

 
Józefowi Kimerze – Prezydent poinformował, Ŝe zostało wystosowane pismo do spółki 
komunalnej, aby nie angaŜować mieszkańców do rozwiązywania umów na wywoŜenie 
śmieci. Takie pismo zostanie skierowane równieŜ do innych spółek. Niemniej jednak zawarte 
umowy naleŜy przeanalizować.  

 
Andrzejowi Turowskiemu  w sprawie termomodernizacji Przedszkola nr 10 – jest 
przygotowywany program termomodernizacji obiektów na terenie miasta do sfinansowania  
ze środków z nowej perspektywy finansowej. Jest szansa na realizację takich remontów  
około 2015 roku. 

 
Adam Karczewski poinformował Annę Ruszewską, Ŝe ogłoszenie w BIP uchwały  
w sprawie Statutu Miasta Suwałk oraz kolejnych jej zmian wyczerpuje wymogi prawa  
o dostępie do informacji publicznej. Poinformował równieŜ, Ŝe dla uproszczenia, będzie 
umieszczony równieŜ tekst jednolity. 

 
Marek Giedroj ć prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Suwałkach 
poinformował Józefa Kimerę, Ŝe od września sprzedano drogą internetową średnio  
po kilkadziesiąt biletów miesięcznie. JuŜ wkrótce będzie moŜna kupić bilet za pomocą sms-a. 
Udostępnianie łącza internetowego w autobusach jest niecelowe z uwagi na bardzo krótki 
czas przejazdu autobusem - najdłuŜsza podróŜ to ok. 30 min. w okresie szczytu.  

Prezes poinformował równieŜ, Ŝe umowy śmieciowe będą wygasały z mocy prawa. 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej ma przygotowane druki mieszkańcom, którzy chcą 
rozwiązać umowę, wystarczy złoŜyć podpis. 

 
Zastępca prezydenta Łukasz Kurzyna, poinformował Zbigniewa De-Mezera,  
Ŝe w ramach oszczędności energii elektrycznej przy oświetleniu ulicznym sukcesywnie 
dokonuje się wymiany opraw oświetleniowych z rtęciowych na sodowe. Ponadto dokonano 
wyłączeń 76 kompletów lamp nieoświetlających terenów miejskich, a spółdzielcze. 
Planowanych jest jeszcze kilkanaście tego typu wyłączeń. Widocznym znakiem 
oszczędnościowym energii elektrycznej jest przestawienie zegarów regulujących oświetlenie 
uliczne. Zainstalowano równieŜ reduktory napięcia powodujące obniŜenie poboru energii,  
a tym samym oszczędność.  

 
Zastępca prezydenta Marek Buczyński poinformował Andrzeja Turowskiego, Ŝe Miasto 
dysponuje 58 oddziałami w przedszkolach dla dzieci od 3 do 6 roku Ŝycia i 21 oddziałami  
dla dzieci 5 i 6 letnich w szkołach podstawowych. Ponadto na terenie miasta funkcjonują inne 
placówki przedszkolne, które oferują dzieciom wychowanie przedszkolne. Ogółem w mieście 
jest ok. 2300 miejsc i powinny zabezpieczyć potrzeby mieszkańców. Z roku na rok wzrasta 
liczba 6-latków w szkołach podstawowych. W tym roku do klas pierwszych uczęszcza  
120 6-latków, od września zadeklarowało 150 rodziców. W Ŝłobkach jest 96 miejsc. 
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Ad pkt. 22  
Wnioski i oświadczenia radnych.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ w okresie międzysesyjnym wpłynęły pisma 
informujące o podjętych działaniach w sprawie zapowiadanej likwidacji połączeń kolejowych  
na trasie Suwałki – Augustów – Sokółka – Białystok przesłane przez Posłów na Sejm 
Rzeczypospolitej Polskiej panią BoŜenę Kamińską i pana Jarosław Zielińskiego oraz 
odpowiedź na Stanowisko Rady Miejskiej w tej sprawie przesłane przez Zastępcę Dyrektora 
Departamentu Transportu Kolejowego w Warszawie Kamila Wilde. 
 Wpłynęło równieŜ pismo Spółki Akcyjnej „PKP Intercity” informujące, Ŝe uruchomienie 
krajowych połączeń międzywojewódzkich w rejon Suwałk zostanie przeanalizowane pod kątem 
zapotrzebowania społecznego i moŜliwości finansowania takiego połączenia. 
 Ponadto wpłynął wniosek Suwalskiej Spółdzielni Mieszkaniowej w Suwałkach, dany  
do wiadomości Rady Miejskiej, adresowany do Wojewody Podlaskiego, w sprawie stwierdzenia 
niewaŜności zapisów w uchwale nr XXVIII/303/2012 w sprawie zatwierdzania taryf dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków przez 
Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o. o. 
 Zaprosił Radnych do zapoznania się z wymienioną korespondencją. Poinformował 
równieŜ o moŜliwości otrzymania kopii wyŜej wymienionych pism w Biurze Rady Miejskiej.  

Przypomniał Radnym, iŜ zgodnie z art. 24 h ustawy o samorządzie gminnym Radni 
obowiązani są do złoŜenia oświadczenia o swoim stanie majątkowym, zwanego 
„oświadczeniem majątkowym”. Oświadczenie dotyczy ich majątku odrębnego oraz majątku 
objętego „małŜeńską wspólnością majątkową”.  

Oświadczenie wraz z wymienionymi wyŜej dokumentami naleŜy złoŜyć w Biurze 
Rady, w terminie do dnia 30 kwietnia br.  

 
 

Ad pkt. 23 
Zamknięcie obrad.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe najbliŜsza sesja poświęcona zmianie uchwał 
dotyczących gospodarowania odpadami odbędzie się 3 kwietnia o godz. 1700, wcześniej  
zaś o godz. 1600 odbędzie się wspólne posiedzenie komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa, komisji Finansowo-BudŜetowej oraz komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego. Sesja przewidziana realizacji planu pracy Rady jest przewidziana na dzień  
24 kwietnia 2013 r. o godz. 1000 w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach 
przy ulicy Mickiewicza 1.  
 
 Kończąc XXXIV sesję Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym  
za uczestnictwo w sesji oraz złoŜył Ŝyczenia świąteczne.  
 

 Zamknął XXXIV sesję Rady Miejskiej w Suwałkach. 
 

Na tym protokół zakończono.  
 

Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

 
Andrzej Paweł Chuchnowski 

 

Protokołowała:  
Katarzyna Gałazin 
 
Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


